
Volitev delegatov: Za pokrajinsko 
skupščino v Ptuju so bili izvoljeni za de
legate tovariša Tomažič, Malenšek in 
tovarišica Mlinaric, za namestnike tova
rišici Tomažičeva M. in M. Bračičeva in 
tovariš Brumen. Za predsednika Klemen
čič — namestnik tov. Vodenik. Za č a s 
n i k a r s k i o d s e k tov. Hren. z a o d 
s e k u č i t e 1 j i'š č n i k o v tov. Kožuh. 

Za glavno skupščino v Ljubljani sta 
bila izvoljena za delegata tovariša Hren 
in Klemenčič. za namestnika tov. Toma
žič in tovarišica Ažmanova. 

Tov. Tomaž č predlaga naj se pred
logi za skupščino pošljejo odboru, da bo 
o niih razmotrival in iih odposlal. 

Tov. Hren predlaga da se k dotičnl 
s e i i povabi tudi tovariše(ice), ki se za
nimajo zato Predloga se sprejmeta. 

Sledilo ie predavanje tov. Klemen ! 
čiča: »Domoznanstvo v ožjem in širšem j 
pomenu«. Navzoči so z zanimanjem sle j 
dili predavatelju ki ie podal mnogo lepih 
misli in uvažcvania vrednih migljajev ti
čočih se pouka v domoznanstvu. 

Slučajnost • V »Akcijski odbor« sta 
bila izvoljena tov. Cibic in Malenšek. 

Sklene se. da napravi društvo izlet 
v Št. IIj. Po zborovanju je imel sestanek 
odsek »Ferijalnega Saveza«, kjer ie po
ročal tov. Pire. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA 
LJUBLJANSKO OKOLICO ie zborovalo 
v soboto dne 2. junija 1923. Udeležba je 
bila prav dobra kajti zbralo se nas ]e 
nad 100 stanovskih tovarišic in tovari
šev. 

Predsednik društva ie toolo pozdra
vil navzoče posebej še g. vseučiliščnega 
profesorja dr. Fr. Webra. ki ie nadalje
val svoje predavanje o »Moralnem dobru 
in zlu«. Temeljito globoko zamišljeno 
predavanje ie sprejelo učiteljstvo z dol
gotrajnim odobravanjem in s srčno za
hvalo predsednika. 

Nato ie poročal predsednik o dru
štvenem delovanju v preteklem letu. čla
nov ima društvo 131; določila se je čla
narina za leto 1923. Nekateri člani so pla
čali že društveno članarino, drugi polo
vico: oar članov še dolguie članarino za 
leto 1922. Društvo ima deficit, to pa vsled 
izdatkov stroškov za delegate povodom 
zborovanja v Sarajevu: ta dolg se bode 
poravnal s članarino. Preeledovalca ra
čunov tovarišica Antončičeva in tov. 
Smole iz Borovnice sta pregledala raču
ne in našla iste v nooolnem redu. Nato 
je poročal predsednik o važnejših dogod
kih na šolskem in prosvetnem polju. Bo
dril ie učiteljstvo k vztrajnemu delu. pri
poročal še posebej »Slovensko Šolsko 
Matico« katere člani naj bodo vsi učite
lji in vse šole. Ker ie okraj prevelik za 
enega samega poverjenika obdrži seda
nii poverjenik severni del okraja no
tranjski del pa prevzame tovariš Vuk iz 
Vrhnike. 

Sledila ie volitev noveca odbora. 
Predsednik ie omenjal, da nove izvolitve 
nikakor več ne bode sprejel. Letos pra
znuje že 501etnico učiteljevanja ter bi si 
rad malo odpočil. Kad bode pomagal tudi 
vnaprej društvu ter mu stal ob vsaki pri
liki kakor do sedaj, na strani. Novi od
bor ie bil voljen na predlog tovariša Bre
ganta sledeči: predsednik: tov. Korbar 
Avgust, podpredsednik: tov. Trošt Ivo; 
tajnik: tov. Mihelič Viktor: blagajničar
ka: tovarišica Golobova Adela: odbor
niki : Arnšek Ivan, Urbančič Anton Ma
carol Ivan. 

Delegatom za skupščino so bili iz
voljeni tov. Mihelič Viktor, tovarišica 
Sekula Martina Arnšek Ivan: namestni
kom pa: Trošt Fran. D. M. v Polju, Ein
skieler. Št. Jurij Pavletič. 

Pr? slučajnostih se ie oglasil tovariš 
Trošt Ivo. Slavil je predsednika tov. Jan
ko Žirovnika, ki obhaja letos 501etnico 
svojega delovanja. Vrli. dolgoletni pred
sednik ie neumorno deloval za prosoeh 
naroda in za nrospeh ljudskega šolstva. 
Posvetil se ie z vso vnemo in ljubeznijo 
učiteljskemu stanu, kajti vedel,je. da ie 
učiteljski stan najvažnejši med vsemi sta
novi. Živel ie vedno šoli, svojemu stanu, 
svoii domovini, narodu in mladini kot naj
boljši oče. Mi ki smo delovali ž njim, 
vemo kaj nam ie bil naš predsednik, do
bro vemo ceniti njegove zasluge za slo
vensko učiteljstvo in za naš narod. Pre
boleti ie moral mnogo krivic: a ravno te 
in njegovo neumorno delo so vodile ono 
veliko ljubezen, s katero se ga oklepamo 
še posebej danes, ko slavimo 501etnico 
njegovega delovanja.Predlog tov. Trošta, 
naj se imenuje tov. Zirovnik prvim čast
nim članom našega društva, ie zbrano 
učiteljstvo spreielo z dolgotrajnim odo
bravanjem katero dolgo časa ni poleglo. 
— Ginjen se ie naš vrli Predsednik za
hvalieval zbranemu učiteljstvu ki ga je 

Iz naše stanovske 
organizacije. 

Gibanje okrajnih društev 
v Slovenij i . 

+ KAMNIŠKO UČITELJSKO DRU
ŠTVO je zborovalo v sredo, dne 16. ma
ja 1923 v šolskem poslopju v Jaršah ob 
udeležbi 50 članov in članic. 

Otvoritev. Tovariš predsednik Tomo 
Petrovec je otvoril zborovanje in pozdra
vil navzoče Omenil ie med drugim, da 
pogreša še mnogo tovarišev, ki bi se lah
ko udeležili učiteljskega zborovanja. Za
pisnik zadnjega zborovanja se ie prečital 
in odobril. Nato je tovarišica blagajni
čarka imenoma navedla vse one. ki še 
niso poravnali članarine. 

Predavanje. Druga točka dnevnega 
reda ie bilo predavanie tovariša Ernesta 
T i r a n a iz Moravč »O vzgof značaja«. 
V imenu vseh se ie tovariš predsednik 
zahvalil predavatelju ter izrazil željo, da 
bi tovariš Tiran priobčil zanimivi referat 
v »Popotniku«. 

Slučajnosti. Društvo ie na predlog 
tovariša Germeka sklenilo opozoriti vse 
one tovariše in tovarišice ki službujejo 
onkraj Kamnika, in sicer v Špitaliču, 
Zgornjem Tuhinju, Šmartnem in Št. Go
tardu naj se letno vsai enkrat udeleže 
učiteljskega zborovanja, in sicer onega v 
Kamniku. Nadalje nai se. ker se vsled 
oddaljenosti ne morejo redno udeleževati 
zborovanj, ustanove svoi učiteljski kro
žek. Zborovanj tega krožka se bodo po 
možnosti vedno udeleževalo sosedno to
varištvo. 

Predlogi. Okrajnemu šolskemu sve
tu v Kamniku se sporoči da ie društvo 
predlagalo naj se v ponavljalni šoli opu
sti oisanie dnevnika. UJU. poverjeništvo 
Ljubljana naj se sporoči da ie društvo 
predlagalo, nai bosta dnevnik in tednik 
ori vsakdanji šoli združena. 

Nadalje se sporoči UJU poverjeni
štvo Ljubljana, nai se na merodajnem 
mestu informira o sledeči stvari: Na neki 
šoli v okraju se ie pri nadzorovanju 
pcdoisal kraini šolski nadzornik na urad
ne spise. Prosimo da se naše društvo 
obvesti, ako ima kraini šolski nadzornik 
otavico isto storiti. 

Društvo je nadalje predlagalo, nai se 
odlok pokrajinske uprave oddelek za pro
sveto in vero z dne 27. februarja 1923, 
št 763 izoremeni v toliko da naj bo pri
spevek za nabavo učil in za oomnoževa
nie knjižnic desetkrat večji od vsote, kt 
ie navedena v imenovanem odloku. . Ta 
oredloe se pošlje UJU poverjeništvo 
Ljubljana, naj na merodajnem mestu po
sreduje, da se ta predlog izvede. 

Zaključek. Društvo je sklenilo, da se^ 
vrši prihodnje zborovanie meseca junija 
v Kamniku. 

H koncu se je tovariš predsednik 
zahvalil zborovalcem in predavatelju ter 
zaključil zborovanje. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA 
MARIBOR IN BLIŽNJO OKOLICO je 
zborovalo dne 24. maja t. 1. v deški me
ščanski šoli. 

Tov. predsednik otvori zborovanie 
in pozdravi navzoče Poroča o ogledu 
vrtnarije e. Džamonije in o prihodu slu
šateljev viš. pedag. šole v Zagrebu. Nato 
prečita došlc dopise. 

imenovalo prvim častnim članom dru
štva. Obljubil je. da bode še tudi naprej 
deloval z vsemi svojimi močmi v oro
speh delovnega slovenskega učiteljstva, 
našega vrlega naroda in naše lepe. večne 
Jugoslovanske domovine. — Našemu vr
lemu jubilantu, odličnemu našemu pred
sedniku, še na mnoga leta. 

+ RADOVLJIŠKO OKRAJNO UČI
TELJSKO DRUŠTVO ie zborovalo dne 
9. t. m, na Bledu. Vkljub neznosni dra
ginji se je zborovanja udeležilo 45 članov. 
V pozdravu pojasni tov. predsednik tudi 
razmere v akcijskem odboru in o svojem 
stališču do njega. 

Predavanje: Tov. Schiffrer poroča 
o Jovanovičevem referatu »Temelji UJU« 
in stavi tozadevne predloge. Po poročilu 
bi se lahko razvila temeljitejša debata 
nego se ie. 

Delegati. Za p o k r a j . s k u p š č i 
no v P t u j sta bila izvoljena: 1. L e o 
ipoid Baebler: namestnica: Poldi Jeg
ljičBreznica. 2. Egidij Schiffrer; namest
nica : Mara Petrovčič — Bled. Za g 1 a v
n o s k u p š č i n o v L j u b l j a n i pa: 
1. Ivan Sega — Jesenice: namestnica: 
Pavla Semen. 

Slučajnosti: Tu se je sklenilo, da se 
na okrajni učiteljski konferenci, ki se vrši 
20. t. m. volita zopet stari knjižnični in 
stalni odbor. 

Glede Ferijalnega Saveza se učitelj
stvo izjavi da se letos ne interesira za 
njegove olajšave ker so dovoljene le 
skupinam po 5 oseb. 

Rad volitve noročevalcev na okraj
ni konferenci je društvo zavzelo svoje 
stališče. 

Tov. Ivan Šega predlaga, da naj uči
teljstvo vloži na merodajno mesto protest 
radi nameravane ukinitve meščanske šole 
na Jesenicah. Nasprotno nai se otvori 
tudi 4. razred. 


